
Oświadczenie złożone 
przez senatora Bohdana Paszkowskiego 

Oświadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka 

Zgodnie z ustawą z dnia 21 kwietnia 2005 r. o opłatach abonamentowych za używanie 
odbiorników radiofonicznych oraz telewizyjnych pobiera się opłaty abonamentowe. Na każdym 
użytkowniku takich odbiorników ciąży prawny obowiązek ich rejestracji w placówkach tak 
zwanego operatora publicznego, to jest Poczty Polskiej. Również na Poczcie Polskiej spoczywa 
obowiązek pobierania i egzekwowania tych opłat. 

Z danych statystycznych wynika, że na przestrzeni ostatnich lat istotnie zmniejszyła się liczba 
abonentów radiowych i telewizyjnych. W 1995 r. abonentów radiowych było dziesięć milionów 
sto dziewięćdziesiąt trzy tysiące, a w roku 2006 - osiem milionów siedemdziesiąt tysięcy, zaś 
abonentów telewizyjnych w 1995 r. - dziewięć milionów sześćset siedemdziesiąt siedem tysięcy, 
a w 2006 r. - siedem milionów osiemset dwadzieścia tysięcy. Są to dane z Rocznika 
Statystycznego Rzeczypospolitej Polskiej z 2007 r. Z tego samego rocznika statystycznego 
można wyczytać, że zwiększyła się w Polsce liczba użytkowanych odbiorników telewizyjnych 
w przeliczeniu na tysiąc mieszkańców oraz nie zmniejszyła się liczba gospodarstw domowych. 
Z tych danych można wysnuć wniosek, że zwiększa się liczba osób niepłacących abonamentu 
mimo użytkowania odbiorników radiowo-telewizyjnych. 

W związku z tym, że art. 7 ust. 1 przywoływanej ustawy stanowi, że kontrole wykonywania 
obowiązku rejestracji odbiorników RTV oraz obowiązku uiszczania opłaty abonamentowej 
prowadzi operator publiczny, to jest Poczta Polska, zaś w myśl ust. 2 tego artykułu nadzór nad 
wykonywaniem kontroli rejestracji odbiorników radiofonicznych i telewizyjnych oraz 
obowiązku pobierania opłaty abonamentowej sprawuje minister właściwy do spraw łączności, 
czyli minister infrastruktury, proszę o wyjaśnienie, jakie czynności i z jakim skutkiem 
podejmowane były od daty wejścia w życie ustawy o opłatach abonamentowych przez ministra 
infrastruktury w zakresie wykonywania tego nadzoru . Proszę w szczególności o podanie, ile 
było w tym okresie kontroli u operatora, co stanowiło ich przedmiot, jakich dokonano ustaleń 
i jakie zalecenia zostały przyjęte oraz z jakim skutkiem je realizowano. Jednocześnie proszę 
o odpowiedź, czy dokonywana była ocena realizacji obowiązków spoczywających zgodnie 
z przywoływaną ustawą na operatorze, to jest Poczcie Polskiej, a jeżeli tak, to co wynikło z tej 
oceny. 

Biorąc pod uwagę informację znajdującą się w stanowisku Krajowej Rady Radiofonii 
i Telewizji z dnia 11 marca 2008 r. w sprawie zapowiedzi ograniczenia i likwidacji abonamentu 
radiowo-telewizyjnego, z której wynika, że w styczniu i lutym bieżącego roku nastąpił spadek 
o 20%, czyli o 52 miliony zł, wpływów abonamentowych w stosunku do tego samego okresu 
z roku ubiegłego, proszę pana ministra o odpowiedź, jakie działania podjął pan lub podejmie 
w tej sytuacji w ramach nadzoru określonego w art. 7 ust. 2 przywoływanej ustawy. 
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